
Iz 33,2.5‐6            2K 11,23b‐30. 12,7‐10            Mt 5,2‐10 Blahoslavenství 

Sestry a bratři, 
Bible  je  plná  paradoxů,  protikladů.  /Zvláště  moudrá  kniha  Přísloví!/  Také  v 
citátech  Pána  Ježíše  nalézáme  paradoxy  –  připomněli  jsme  si  jeho 
Blahoslavenství nebo vzpomeňme na jiné výroky, např.: „Snáze projde velbloud 
uchem jehly než bohatý do Božího království“(Mt 19,24) apod. 
Biblické heslo pro tento začínající rok 2012 je jeden velký paradox: „V slabosti 
se projeví má  síla“(2K 12,9).  I když  je  to věta  z 2.  listu ap. Pavla Korintským, 
není to slovo Pavlovo /jak bylo zřejmé z kontextu při našem 2. biblickém čtení/. 
Apoštol ve svém dopisu cituje slovo Kristovo, které mu bylo zjeveno ve vidění 
nebo na modlitbách. Pavel  se  svěřuje křesťanům v Korintu,  že mu byl dán do 
těla osten, posel satanův, který jej sráží, aby se nepovyšoval /verš 7/. Co to bylo 
za  osten  v těle?  Vykladači  a  teologové  se  domnívají,  že  apoštol  Pavel  trpěl 
nějakou  nemocí,  podle  jiných  narážek  zřejmě  epileptickými  záchvaty.  Pavel 
píše: Třikrát jsem kvůli tomu volal k Pánu, aby mne toho zbavil, ale Pán mi řekl: 
„Dosti máš na mé milosti“ /překl. Kralických/, „Stačí, že máš mou milost /NEP/. 
Ve  tvé  slabosti  se  projeví má  síla.“ Na  počátku  světového  rozšíření  Ježíšova 
evangelia  stojí  slabý,  nemocný muž  jménem  Saul  Pavel,  navíc  zatížený  svou 
minulostí, kdy Kristovce /=vyznavače Ježíše Krista/ pronásledoval a zatýkal. Píše 
o vlastní zkušenosti, kterou prožil. On  i mnozí další apoštolové, první šiřitelé a 
zvěstovatelé evangelia, zakusili, že ačkoliv se cítili slabí a bezmocní, stál při nich 
Bůh, působila v nich a při nich  jeho síla a tím mnohé dokázali. Ne oni sami ze 
sebe  (oni byli  slabí,  chybující, nedokonalí),  ale  skrze ně působil  samotný  živý 
Kristus. 
Letošní  biblické  heslo  nás  ujišťuje,  že  Boží  síla  působí  v tomto  světě 
prostřednictvím  těch,  kteří  se  ostatním  lidem,  nevěřícím,  mohou  jevit  jako 
bezvýznamní,  slabí,  bezmocní,  na  okraji,  jako  ti,  kteří  se  dají  snadno 
přehlédnout, na rozdíl od lidí mocných, vlivných a bohatých. Bůh působí a chce 
působit  i  skrze  nás,  i  když  si  často myslíme,  že  k tomu  nemáme  schopnosti, 
předpoklady nebo vnější podmínky a prostředky.  ‐  A také nás biblický verš pro 
tento  rok  činí  pokornými.  Abychom  nezpyšněli  a  nechlubili  se  svými 
schopnostmi,  svými  úspěchy,  tím,  jak my  jsme  dobří.  Proto  ap.  Pavel  píše: 
„Mám‐li se chlubit, pochlubím se svou slabostí!“(2K 11,30). 
Každému z nás Pán Ježíš říká: „Ve tvé slabosti se projeví má síla.“         Amen. 

                                                                      /Jin. Buttová, slovo 1. 1. 2012 sbor Krč/ 


